
Benvolgudes sòcies, 

Benvolguts socis, 

M’adrece a vosaltres per a comunicar-vos la meua decisió de deixar la Presidència de la nostra 

entitat i de la Fundació Nexe. No es tracta d’una decisió que hagen precipitat els esdeveniments 

que tot seguit vos explicaré. Abans de l’estiu ja vaig comunicar als companys del Consell Nacional 

que no em tornaria a presentar al càrrec en l’Assemblea General Ordinària que tindrà lloc a 

començament de 2016.  

La meua voluntat de no continuar al capdavant del Tirant es devia en aquell moment a motius 

sobretot personals. Però el canvi en el Govern valencià ha avançat aquella decisió uns mesos. 

Com sabeu –i hem celebrat– alguns dels nostres socis han entrat a formar part del Govern com 

a alts càrrecs de la Generalitat, una esperança compartida per molts de nosaltres al llarg de tants 

anys d’activisme valencianista.  

En un nivell de responsabilitat més humil, he tingut la fortuna que la Direcció General de Política 

Lingüística i Gestió del Multilingüisme vulga comptar amb mi en el seu equip de treball, al qual 

m’incorporaré en breu com a subdirectora general. No m’estendré massa explicant-vos com de 

satisfeta em sent, com a ciutadana compromesa amb el seu país, però també com a professional 

de l’àmbit lingüístic. Des del meu punt de vista, l’exercici d’aquest càrrec resulta incompatible 

amb la representació de la nostra entitat i la seua fundació. Crec que la imparcialitat que ens 

hem d’exigir com a col·lectiu de la societat civil es veuria ressentida si continuara exercint-ne la 

presidència alhora que formava part d’un poder públic al qual tenim l’obligació de vigilar amb 

ulls crítics i actitud constructiva. 

En els últims anys, l’activitat de l’ACV Tirant lo Blanc i de la Fundació Nexe han assolit èxits 

remarcables, que ens han situat com un dels think tanks del valencianisme. Les idees que hem 

oferit a la societat valenciana sobre tot allò que configura l’espai públic han anat arrelant en la 

consciència dels nostres conciutadans i hui ja no hi ha debat polític que no tinga com a tema 

central l’infrafinançament dels valencians. I és en aquest camí en el qual crec que hem de 

treballar amb més esforç i constància si cal: posar a l’abast de la societat valenciana les eines 

que li permeten encarar el futur amb més força col·lectiva i un autogovern sòlid i potent, capaç 

de respondre a les expectatives i les necessitats de la ciutadania. 

Amigues i amics, tal com dic en l’editorial d’aquest mes en la Tribuna de Fundació Nexe, aquest 

«no és un adéu», perquè continuaré sent sòcia de l’ACV Tirant lo Blanc i seguiré embarcada en 

aquesta meravellosa nau que començà a salpar la mar de l’esperança fa quasi 25 anys. En aquest 

viatge apassionant que iniciàrem en la nostra joventut, m’heu fet confiança en les dues ocasions 

que he assumit la Presidència del Tirant. En totes dues, mai no vos estaré prou agraïda per haver-

me fet l’honor de representar aquest desig nostre de fer país i d’estendre la consciència nacional 

valenciana. 

Vostra, 

Nathalie Torres Garcia 

Puçol, 23 de setembre de 2015 
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